
 

1

Vereniging van Actieve Bredase Coffeeshopondernemers
Postbus 122, 4840 AC  Prinsenbeek

Onderwerp: Ontwerpbesluit Experiment Gesloten Coffeeshopketen
Breda, 28-10-2019,    
Geachte leden van de Eerste kamer der Staten-Generaal,

Het concept van het besluit “Experiment Gesloten Coffeeshopketen“ wordt tijdens 
uw plenaire vergadering op 5 november 2019  in behandeling genomen.
Momenteel zijn er 10 gemeenten geselecteerd voor deelname aan het experiment “ 
De gesloten coffeeshopketen ” waaronder de gemeente Breda.
Eerder ontving u namens de vereniging Actieve Bredase Coffeeshopondernemers 
een brief ( 25-06-2019) met daarin een aantal aandachtspunten beschreven over de 
voorgenomen regels. De lokale coffeeshophouders ervaren dat er voor een 
succesvolle ontwikkeling van het experiment een aantal ernstige belemmeringen 
zijn.
Rookruimten:
Op 27 september 2019 zijn de rookruimten in de horeca per direct verboden. Het 
puur roken van cannabis valt niet onder de tabakswet. Tabaksontmoediging is ook 
in de coffeeshopbranche onderdeel van een nieuwe cultuur. Desondanks zien de aan 
het experiment deelnemende ondernemers met dit acute verbod op rookruimten, 
een ongewenste situatie ontstaan die overlast veroorzaakt door het gevolg van 
nieuwe regels die geen betrekking hebben op het experiment. 
Het acute verbod op rookruimten zal het risico op overlastervaringen voor burgers ( 
roken op straat, plein, illegale ruimte, hangplekken ) doen toe nemen. De totale 
afwezigheid van gedoogruimten om gezamenlijk cannabis te roken  stimuleert het 
oprichten van illegale locaties en hangplekken. De ondernemers pleiten voor het 
gedogen van de rookruimten gedurende deelname aan het experiment zodat het 
beeld niet verstoord wordt door een maatregel die niet met het experiment te 
maken heeft.
Verbod verkoop buitenlandse  producten:
Het verbod op de verkoop van buitenlandse producten ( voornamelijk hasjiesj ) 
tijdens deelname aan het experiment wordt door de ondernemers gezien als een 
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groot risico voor het ontstaan van meer publiekelijke overlast en toename van het 
aantal straatdealers. Een stroom van consumenten (ongeveer 30 tot 40 % ) die de 
bekende hasjiesj wil aanschaffen zal door het illegale circuit bediend worden ( het 
gat in de markt ). De maatregel is opgesteld om een gesloten keten te kunnen 
waarborgen. Het betreft hier toch een legaal wiet-experiment en geen hasj-
experiment ? Nogmaals willen de ondernemers bij deze benadrukken dat een 
gesloten keten van legale wiet gerealiseerd kan worden met daarbij het voorlopig 
gedogen van de verkoop van  buitenlandse hasjiesj. De risico’s op overlast en 
straathandel nemen af indien dit erkend zou worden.
Het blijven gedogen van buitenlandse producten tijdens het experiment zal ten 
goede komen van een succesvol resultaat van het experiment met legale wietteelt. 
Het voorkomt illegale en criminele overlast en beschermt de consumenten. Is het 
mogelijk om het verbod van de verkoop van  buitenlandse hasjiesj voor de 
deelnemende coffeeshops in een later stadium in te voeren ? De consumenten 
kunnen op deze manier ook hun vertrouwen in de nieuwe productieketen opbouwen 
gedurende het experiment.
Verpakkings- eisen,  bedrijfsorganisatie en mogelijkheden:
Er staat een onzekere en nieuwe toekomst voor de boeg van de ondernemers. De 
huidige bedrijfsorganisatie wordt op een aantal punten uit handen gegeven aan de 
teler. Er bestaan grote zorgen over het hele verpakkingsproces dat door de 
toekomstige telers uitgevoerd moet worden. 
Het verpakken van cannabis in Nederland kent een traditie van 40 jaar lang. 
Plantenmateriaal is kwetsbaar en beperkt houdbaar. Het opzetten van een goed 
werkend geautomatiseerd en nieuw verpakking en distributie–systeem is een grote 
uitdaging. De kosten die het voor-verpakken van consumenteneenheden( door de 
teler) met zich mee brengt kan van ( negatieve ) invloed zijn op de inkoopprijs van 
legale cannabis. Het personeel dat door de teler aangesteld moet worden voor het 
verpakking en verwerking-proces zal ook nog geschoold moeten worden in o.a. het 
knippen en verwerken van de geoogste cannabisplanten. Het is een zorgelijke 
situatie ten opzichte van het huidige verpakkingssysteem dat probleemloos 
verloopt.
De regelgeving voor de etiketten en verpakkingen is naar Canadees model 
overgenomen. In Canada hapert de productieketen bij sortering, verwerking en 
distributie ( artikel NRC reportage cannabis in British Columbia, buitenland pag.15,  
woensdag 18 oktober 2019 ). Dit is een bedrijfsrisico voor de ondernemers met 
betrekking tot deelname aan het experiment waar zij geen invloed op uit kunnen 
oefenen en daar wel verantwoordelijk voor gesteld worden ten aanzien van de 
consument.
De Bredase coffeeshopondernemers vragen zich af of het mogelijk is om 
verpakkingen vanaf 25 gram en grotere volumes bij de teler te bestellen. Het 
ketenregistratiesysteem ( Track en Trace ) ) dat op de kassa aangesloten wordt, is in 
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de praktijk ook aan te sluiten op een digitale weegschaal waardoor het product 
doormiddel van het ketenregistratiesysteem ( artikel 2.4.2.2, ontwerpregeling EGC 
consultatieversie 301019 ) tot aan de verkoop aan de consument geregistreerd kan 
worden en de totale keten transparant is( zogenaamde Jar-methode).  Het 
verpakkingsmateriaal dat hierbij gebruikt wordt kan aan dezelfde eisen voldoen 
zoals die nu voor de telers gesteld zijn. Dit systeem van het bestellen en verpakken 
voor de coffeeshopondernemer geeft ruimte voor praktische oplossingen ( bestaand 
personeel is al ingewerkt, minder kosten betreft het transport, kwetsbaar 
plantenmateriaal loopt geen risico verspild te worden ) en voorkomt een aantal 
kinderziekten in het hele proces. 
Automatisering en regeldrukeffecten:
De verplichting tot automatiseren van de kassa en het administratiesysteem met 
daarbij de aansluiting op het ketenregistratiesysteem, zal voor de deelnemende 
coffeeshophouder regeldrukkosten met zich meebrengen. Voor de kwaliteit en 
werkbaarheid moet er een automatiseringssysteem worden aangekocht waar geen 
vergoeding voor de coffeeshophouder tegenover staat. Kan de overheid de onkosten 
vergoeden die met betrekking tot de automatisering gemaakt moeten worden ?
Tenslotte :
Duidelijk zijn de eisen wel. Of alles werkbaar is, zal in de praktijk moeten blijken. 
Voor de coffeeshophouders zijn er straks veel minder mogelijkheden om aan de 
wensen van consument tegemoet te komen ( b.v. geen verkoop van buitenlandse 
hasj, uit handen geven van het verpakken ). Veel van de expertise van 40 jaar 
coffeeshopbeleid alsook het aansluiten van de wensen van de consument word nu 
bij de teler weggelegd. Het is maar de vraag of deze telers dat op de juiste manier 
oppakken. En indien de prijzen op de illegale markt zouden dalen zullen de 
consumenten weglekken naar het illegale circuit.
De prijs zal een belangrijke factor zijn om illegale productie te bestrijden. De 
noodzaak voor het regelen van een concurrerende legale positie op de gehele markt 
is duidelijk. 

Er zijn grote twijfels over de loting van de telers, alleen de telers met het beste plan 
en het grootste aanpassingsvermogen zouden geselecteerd moeten worden.
De consument bepaald uiteindelijk het slagen van het experiment en daarmee nu 
ook het voortbestaan van de deelnemende coffeeshops. Een op de praktijk gericht 
goed werkend systeem in de coffeeshop is noodzakelijk om het experiment te laten 
slagen en het vertrouwen van de consument te behouden ( het wantrouwen rond 
staatswiet is nu al alom aanwezig).

Met dank voor uw aandacht en vriendelijke groet,
namens de vereniging Actieve Bredase Coffeeshopondernemers,
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Margriet van der Wal 
voorzitter  


